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Visszatekintő
Válogatás a Zenekar újságban tíz és húsz évvel ezelőtt megjelent cikkekből.

10 éve írtuk 
Kalendárium Zenekar 2011. IX. évfolyam 2. szám
Októberben nyílhat újra a Pesti Vigadó. 
A kormány 2,23 milliárd forintot biztosított a Pesti Vigadó rekonstrukciójára; a döntésnek köszönhetően az épület októ-
berben nyílhat meg újra. A Művészeti és Szabadművelődési Alapítvány (MSZA) kuratóriumának elnöke, Zelnik József 
tájékoztatása szerint az MSZA a 2004 óta tartó rekonstrukció során eddig 1,15 milliárd forintot fordított az épületre. Arra 
a kérdésre, hogy a II. világháború utáni állapothoz képest mennyiben alakul át az épület, az MSZA elnöke közölte: a hátsó 
kiszolgáló részeket, az úgynevezett sarokszárnyakat lebontották, és újjáépítették a mai igényeknek megfelelően. A Vigadó 
új kiállítótermei nagyobbak lesznek, mint az eddigiek, a tetőtérben egy új, többfunkciós nagyterem létesült, és lesz egy 
panorámaterasz is.

* * * 
„Kapcsolat azokkal, akikhez eddig nem szólt a zene”
Szőcs Géza szerint az együtteseknek nagyobb szerepet kell vállalniuk a zenepedagógiában, a karitatív missziókban
A szimfonikus együttesek, a kamarazenekarok vagy akárcsak a vonósnégyesek is mind saját értékkel bíró formációk és 
nagy kár lenne bármelyikükért, ha annak a szemléletnek esnének áldozatul, hogy luxus ennyi zenekart fenntartani, ele-
gendő minden kategóriában egy-egy együttes… Én fontosnak tartom, hogy az érdeklődők megfelelő kínálatból válogassa-
nak. Úgy gondolom, hogy minden együttes olyan sajátos értéket képvisel, olyan esztétikai üzenetet hordoz, amelyet csak 
az adott zenekar tud a legjobban megfogalmazni. Véleményem szerint a zenekarok megléte pozitív kulturális hungari-
cum. Olyan sajátosságunk, amellyel kapcsolatban nem a fejünket kellene vakarnunk, hogy mit csináljunk ennyi jó zenész-
szel, hanem megtalálni azokat a lehetőségeket, amelyek biztosítják az általuk igényelt pénzügyi fedezetet.

20 éve írtuk 
Hírek  Zenekar 2001. VIII. évfolyam 2. szám
Győriványi Ráth Györgyöt nevezték ki a Magyar Állami Operaház főzeneigazgatói posztjára. 
Lapunk kérdéseire válaszolva cáfolta, hogy meg kívánná szüntetni az Erkel Színház társulatát. Szándékai szerint vissza-
állítaná azt a rendszert, amelyben a Magyar Állami Operaház művészei két társulatot alkotnak: egyet az Opera házban, 
egyet pedig az Erkel Színházban. Az előbbiben stagione jelleggel működő, nemzetközi színvonalú és rangú zenés színhá-
zat, az utóbbiban pedig magyarul játszó, repertoáron nyugvó népoperát kíván megvalósítani. Ebből következően a zene-
kari muzsikusok számát nem kívánja csökkenteni. Elmondása szerint az intézménynek két „ütőképes’’ zenekarra lesz 
szüksége, ami egyben azt is jelenti, hogy nem terv a kiválóságok „lefölözése” az Operaház, és a kevésbé kiválóak tömörí-
tése az Erkel Színház számára. Belső meghallgatást tervez, amelynek során kiváló, jó és megfelelő kategóriákba kívánja 
sorolni a muzsikusokat. E kategóriákat figyelembe kívánja venni mind a zenekarok összeállításánál, mind pedig a bérek 
megállapításakor. Jelenlegi elképzelése szerint a „kiváló’” minősítést elérő muzsikusok bére eléri majd a Nemzeti Filhar-
monikus Zenekar tagjainak bérszint jét, a „jó”’ minősítésűeké a többi magyar szimfonikus zenekar átlagfizetését. A „meg-
felelők”’ átlagfizetése pedig az infláció követésével szinten marad. A feltétel a Minisztérium által ígért jelentős anyagi tá-
mogatás elnyerésére az, hogy elinduljon a folyamat a MÁO valóban világszínvonalon való működése felé, és 
visszaszerezze nemzetközi rangját, megbecsültségét.

* * * 
elment a biztos! – Biztos?
Április 3-ával megszűnt a Nemzeti Filharmonikusokhoz kirendelt miniszteri biztos, Edvi Péter megbízatása. … Minden-
esetre a NKÖM vezetői egy rendkívüli társulati ülésen bejelentették: az intézmény vezetésében és működésében visszaállt 
az eredeti állapot, a tárca bizalma töretlen a Nemzeti Filharmonikusok vezetőiben, az intézmény, a zenei együttesek to-
vábbi fejlődését mindenben segítik. 
A miniszteri biztos tehát – mórként megtéve kötelességét – eltávozott. Távozta előtt még azt mondta: valószínű, hogy 
hamarosan, mint főigazgató tér vissza. Kíváncsian várjuk hát a fejleményeket.

* * * 
Vashegyi György barokk zenéről, vezénylésről, a magyarországi kulturális állapotokról 
Elértük a mélypontot ...
Ha valaki mondjuk – csoda folytán – évi kétszáz millió forintot adna nekünk, azt sem arra költeném, hogy együttesemet 
státuszossá tegyem. Az általunk játszott repertoárt egyedül stagione-rendszerben van értelme művelni: figyelemreméltó 
ugyanakkor, hogy az egész nemzetközi zenei élet (benne a „hagyományos” szimfonikus műfajjal) is egyértelműen efelé 
halad. Leszögezem: nagy értéknek tartom az összes jelenleg működő magyar szimfonikus zenekart – közülük sokhoz 
többé-kevésbé rendszeres közös munka és barátság fűz – s egyénenként mindegyikük fennmaradásáért szurkolok, ám 
kicsit objektívebben nézve nem hiszem, hogy a jelenlegi állapot tíz esztendő múlva is életképes lehet.




